
Protokół Nr       /2022 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

z dnia 7 grudnia 2022 roku 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu Komisji z dnia 7.09.2022 r.  

4. Omówienie możliwości dofinansowania na realizację zadań inwestycyjnych związanych z ochroną 

zabytków i opieką nad zabytkami 

5. Wypracowanie i zatwierdzenie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o projekcie uchwały 

budżetowej na 2023 rok 

6. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk. Powitał członków komisji, 

zaproszonych gości, pracowników Urzędu oraz media. 

 

Do pkt 2  

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk przedstawił porządek posiedzenia.  

Do porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono.  

 

Do pkt 3 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zapytał członków Komisji czy mają uwagi do przesłanego 

protokołu Komisji z dnia 7.09.2022 r. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji z dnia 

7.09.2022 r. 

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym głosami 4 za przyjęli powyższy protokół. 

 

Do pkt 4 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Pełnomocnika ds. Strategii i Rozwoju Gminy 

Pani Anety Milczarek o omówienie programu o dofinansowanie na realizację zadań inwestycyjnych 

związanych z ochroną zabytków i opieką nad zabytkami. 

Pełnomocnik ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek powiedziała, że do wnioskowania 

uprawnione są gminy, powiaty i województwa - jednostki samorządu terytorialnego. Podmioty uprawnione 

mogą złożyć maksymalnie 10 wniosków w 3 kategoriach dofinansowania: 150 000,00 zł; 500 000,00 zł; 

3 500 000,00 zł. Zakresem są objęte 2 typy przedsięwzięć: finansowanie własnych inwestycji (nieruchomości 

wpisane do rejestru zabytków zarówno do Wojewódzkiego Rejestru Zabytków jak i Gminnych Rejestrów).  

Są to obiekty, które wymagają prac ujętych w ustawie o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami,  

tj. restauratorskie, konserwatorskie i roboty budowlane związane z odtworzeniem walorów zabytku. Drugim 

typem projektów jest możliwość pozyskania środków i udzielania dotacji przez samorząd podmiotom i osobom 

fizycznym. W tym przypadku nie ma szczegółowych wytycznych a zastosowanie mają zapisy uchwały Rady 

Miejskiej z 30 marca 2018 r. w sprawie zasad udzielania dotacji na ochronę zabytków. Do złożenia wniosku 

 nie są potrzebne żadne dokumenty na etapie aplikowania, natomiast wymagana jest wstępna wycena  

i kalkulacja oraz oszacowanie zakresu prac.  

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zapytał, kto składa wnioski. 

Specjalista ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek odpowiedziała, że w przypadku gminy 

Gołdap wnioski składa Urząd Miejski.  

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk powiedział, że inna instytucja jeżeli chciałaby skorzystać  

z dotacji musiałaby ściśle współpracować z Urzędem Miejskim. 

Członek Komisji Pan Józef Wawrzyn powiedział, że Parafia Najświętszej Marii Panny Matki Kościoła  

w Gołdapi ma problem z wykonaniem zadania, które związane jest z ochroną zabytku pod kierunkiem 

PEPOSZ. Zrobiony został projekt na wykonanie hydrantów wg wytycznych i zaleceń straży pożarnej. 



Konserwator zabytków nie wyraził zgody i trzeba to zmienić na inne zadanie, które był polegało  

na elektronicznej wersji zawiadamiania straży pożarnej. Jest to skomplikowane i kosztowne – czy jest 

możliwość złożenia wniosku w tym kierunku. Zapytał, czy oświetlenie można wykonać remont zewnętrznej 

linii oświetlenia i zamontowania lamp przy parafii Najświętszej Maryi Panny Matki Kościoła. 

Specjalista ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek odpowiedziała, że został przedstawiony 

bardzo szeroki zakres i nie jest w stanie wprost odpowiedzieć na dane pytanie. O wszystkie rzeczy 

niedoprecyzowane w ramach programu wysyłane są pisemne zapytania do Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Po dzisiejszym spotkaniu wszystkie wątpliwości będą wysłane celem otrzymania konkretnej odpowiedzi.  

Dyrektor Domu Kultury Pani Halina Wojtanis zapytała, czy w ramach programu można złożyć wniosek  

na pomieszczenia piwniczne, które łączą się z pomieszczeniami urzędu miejskiego. Pomieszczenia  

nie są zagospodarowane ze względu na ich stan techniczny i zawilgocenie. Zapytała, na jakim etapie będzie 

potrzeba przedstawienia dokumentacji, gdyż na dzień dzisiejszy jednostka jej nie posiada. Ze strony Domu 

Kultury został złożony wniosek na 28 000,00 zł do Narodowego Centrum Kultury o wykonanie dokumentacji 

projektowej z zastosowaniem kamery 3D.  

Specjalista ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek odpowiedziała, że budynek Urzędu 

Miejskiego jak i Domu Kultury w rejestrze zabytków jest wpisany pod jednym numerem i jego właścicielem 

jest gmina. Część prac związanych z odwilgoceniem i zabezpieczeniem z zewnątrz jest już brana pod uwagę, 

gdyż część dokumentacji została już przygotowana. Pozostaje jeszcze kwestia określenia, jakie jeszcze prace  

w ramach maksymalnej kwoty można włączyć. Na etapie wnioskowania potrzebne jest oszacowanie, zakres 

pomieszczeń, określenia jakie prace będą wykonane w ramach programu oraz wstępne koszty. Po uzyskaniu 

dotacji zobowiązaniem jest ogłoszenie przetargu do którego musi być przygotowany co najmniej program 

funkcjonalno-użytkowy i to jest już pierwsze zlecenie na zewnątrz. Samo wykonanie dokumentacji 

wykonawczo-technicznej byłoby zlecone włącznie z wykonaniem robót budowlanych wykonawcy, który  

by złożył ofertę w przetargu.  

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński powiedział, że z konkursu nie wynika kto ma wybierać wnioski. 

Zawnioskował, by radni też decydowali o przyjęciu wniosków, które będzie składała gmina.  

Specjalista ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek powiedziała, że gmina składa wniosek 

tylko na dotację nie wskazując konkretnych podmiotów ani przedsięwzięć. Pozyskuje pulę środków  

i na podstawie uchwały Rady Miejskiej z 2018 r. przekazuje środki.  

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk powiedział, że jako rada również będą mieli wpływ  

na składane wnioski. Zwrócił się o przekazywanie informacji na kolejnych etapach. 

 

Do pkt 5 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk przedstawił uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Olsztynie o pozytywnym zaopiniowaniu projektu budżetu gminy Gołdap na 2023 rok oraz opinię Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o projekcie uchwały budżetowej na 2023 rok. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie opinię Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego o projekcie uchwały budżetowej na 2023 rok. 

Członkowie Komisji jednogłośnie głosami 4 za zaopiniowali opinię Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego o projekcie uchwały budżetowej na 2023 rok. 

 

Do pkt 6 

Brak wolnych wniosków. 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała        Przewodniczący Komisji 

   /-/  Katarzyna Krusznis          /-/ Zdzisław Janczuk 


